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SKOLEBESTYRELSESMØDE    

Torsdag den 6. oktober 2022, Hedevang 

REFERAT 

 

 

Til stede: Kevin, Arne, Lisette, Rikke, Lene, Sanne, Pernille, Charlotte og Peter Bjersing (gæst) & 

Eskild (referent) 
 
Ikke til stede: Geert, Anne, Søren, Freja og René (suppleant) 
 

* = Punkter fra årshjulet  

1. Godkendelse af dagsorden   

Dagsordenen godkendt med den tilføjelse, at deltagelse i Dialogaften om voksnes 

støtte til børn og unge omkring den ændrede samtykkekultur drøftes under Eventuelt. 

 

2. Præsentation og velkomst til nye medlemmer 

Gensidig præsentation af bestyrelsens medlemmer 

 

3. Beslutningspunkter   

 

a) Konstituering* 

SB vælger ny formand og næstformand. Oplæg ved den tidligere formand Peter 

Bjersing 

Peter fortalte om, hvad jobbet som SB-formand indebærer.  

Herefter blev Sanne valgt til formand, og Pernille er næstformand. 

 

b) Forretningsorden* 

Gennemgang og evt. revision af skolebestyrelsens forretningsorden (gældende 

forretningsorden vedlagt) 

Vedtaget i sin hidtidige form, bortset fra at dato ændres. 

 

c) Udpegning af delegerede til årets landsmøde 11. og 12. november 

Der var umiddelbart ingen, der meldte sig. Sanne overvejer. 

 

d) Anmodning om tidlige fredage ifbm. pædagogiske weekender 

Ledelsen anmoder om SB’s accept af, at der til foråret sendes en opfordring ud til 

samtlige forældre om, at eleverne afslutter deres skoledag efter 4 lektioner i 

forbindelse med pædagogisk weekend den 28. april (på Hedevang) og den 12. maj 

(på Lysholm). Dog således, at der vil være fritidstilbud til de elever, som ikke kan 

hentes tidligt. 

Anmodningen efterkommes. 
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4.  Debat og orientering 

a) Forslag om særligt ungeklubtilbud 9-10 klasse 

Er det muligt at gøre noget målrettet for de ældste unge, så de kan få et mere 

attraktivt klubtilbud? De vælger det fra pt pga. mange ‘små’ nu er i klubben. Eller 

måske er det muligt at lave brobygning til andre klubtilbud i kommunen for de ældre, 

hvor der også er flere ældre unge? 
Debat om behovet for et sådan tilbud. Punktet udsættes til næste gang, når Anne K 
er til stede.  

Der var enighed om Sannes forslag om, at Eskild beder Anne dels sende et kortere 
skriftligt oplæg inden næste møde den 1. december – og dels uddybe emnet på selve 
mødet. 

Samtidig undersøger Charlotte og Eskild, hvad status er i forhold til det nuværende 
klubtilbud til udskolingseleverne på Hedevang. 

 

b) Evaluering af retningslinjer og principper 

I) Ledelsen besvarer spørgsmålene: ”Efterleves principperne?” og ”Er der 
overensstemmelse mellem retningslinjer og den daglige praksis?” (selvevalueringer 
eftersendes) 

 Lisette spurgte til princippet om, at eleverne skal følges ad, når de skifter til ny 
klasse: Følges dette princip på Lysholm? 
Charlotte fortalte, at de elever, der er startet sammen på Lysholm, som 
udgangspunkt flyttes sammen, når de skifter klasser. 

 Sanne: Jeg undrer mig over, at formuleringen er anderledes for Hedevang. 
Charlotte: Det skyldes, at der på Hedevang er årgangsklasse-opdeling. 

 Pernille: Skal magtanvendelser ikke håndteres i forhold til serviceloven. 
Charlotte: Nej, ikke når der er tale om skoleområdet. Men vi kontrollerer det, og 
kigger retningslinjen igennem. 

 Evalueringerne blev i øvrigt taget til efterretning 
 
II) Bestyrelsen gennemgår og reviderer principperne - og kommenterer 
retningslinjer (gældende principper vedlagt) 
Principperne blev vedtaget i deres nuværende form. 

 
5. Generel information  

a) Nyt fra eksterne medlemmer  

Ingen af medlemmer var til stede. 
 

 
b) Nyt fra formanden  

Intet nyt 
 

c) Nyt fra ledelsen  
Herunder økonomisk oversigt (bilag eftersendes), meddelelsesbøger, nye fysiske 
rammer på Hedevang og Lysholm, nye cykler på Lysholm, emneuge, øjenlæge på 
Lysholm 
 
Eskild: 

 De økonomiske oversigter viser, at Lysholms økonomi balancerer. Selvom 
Hedevang går ud af året med et overskud, er der tale om et merforbrug. Der vil 
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således være brug for ekstra elever eller naturlig afgang for, at vi kan holde 
budgettet. Hvis det ikke er tilstrækkeligt, kan der være risiko for, at der må 
foretages personalereduktion. 
Årsagen til merforbruget er, at der anvendes ekstra vikardækning til klasser, der 
er særligt belastet af nye udfordringer. 

Der var herefter en længere debat om merforbruget – og om projektet ”Nye behov … 
nye tiltag”. Det blev aftalt, at emnet om ”nye behov” tages op på et senere SB-møde. 

 Fremover hedder de Individuelle Læringsplaner (Lysholm) og Pædagogiske 
Kompetenceplaner (Hedevang) ”Meddelelsesbog”. 

 De nye lokaler på Hedevang fungerer godt. Vi mangler stadig at ombygge det 
store handicaptoilet i Heden til flere små. Pavillonen er flyttet – og forberedelsen 
er flyttet ind i hovedbygningen.  

Charlotte: 

 På Lysholm er der kommet nyt gulv, og (de fleste af) gangene bliver malet i uge 
43.  

 Lysholms terapeuter har søgt fond, som bevilligede to ladcykler. Det giver os 
mulighed for at tage på mindre ture i nærområdet (og dermed forhåbentlig 
minimere brugen af busture). Vi har stadig udfordringer med at finde et skur til 
cyklerne. 
Rikke: Måske var det en ide at inddrage elever i bygning af dem? 

 Der har været øjenlæge-screening af de synshæmmede børn på Lysholm. Den 
viste, at flere børn har symptomer, som endnu ikke har været opdaget. Vi 
forsøger fremadrettet at gøre en systematisk indsats en gang om året. 

 På Lysholm har vi ændret forløbet for de nye elever på første skoledag. Dette er 
sket efter opfordring af Forældrerådet. Det har tilsyneladende været en succes. 

 Forældrerådet på Lysholm har været optaget af, hvilke muligheder der er for 
deres børn i fritiden. 

 
d) Nyt fra Hedevang og Lysholm  

Arne: På Hedevang er der snart skolernes motionsdag. For 9. klasser er der 
terminsprøver i næste uge; og 10. klasserne har terminsprøver i uge 44. Der har 
været lejrskole. Og så her der været afholdt det årlig forældremøde med UU 
(Ungdommens uddannelsesvejledning) om fremtidige muligheder. Brandkadetter i 
uge 43. Desuden flere i praktik i uge 48. Vi har to unge i Ungebyråd. 

Lene: På Lysholm har vi også skolernes motionsdag sidste dag før efterårsferien. 
Der er i øjeblikket emneuger om Kina, Tyrkiet og England.  

 

6. Eventuelt 

Sanne: Jeg vil gerne tage initiativ til et forældrenetværk, hvor der er mulighed for at 

lave fælles initiativer. Det ville være fint, hvis der fx kunne etableres en Kulturfestival 

for solsikkesnor-børn. Det virker til, at der mangler tilbud til vores børn i denne 

sammenhæng.  

Pernille: Vi har legedag om 14 dage på Lysholm. Desuden er der svømning i Viby for 

forældre og børn med særlige behov. 

Der var enighed om, at emnet forældrenetværk og fritidsaktiviteter tages op i det to 

forældreråd. 

 



 

Side4/4 

Roskildes Lokalråd påtænker at indbyde forskellige parter, der har kontakt med unge 

til en debataften omkring, hvordan voksne kan støtte og vejlede de unge omkring den 

kulturændring, der er i gang omkring grænser og samtykke d. 1 februar 2023 om 

aftenen på Roskilde gymnasium. De har derfor spurgt, om der er 

bestyrelsesmedlemmer, der er interesserede i at deltage. 

Der var enighed om, at der tages hånd om disse problemstillinger på de to afdelinger, 

men hvis visse medlemmer har mulighed for det, vil de gerne deltage. 

 

Pernille deltager den 25. oktober i Skole, SFO og Klubforum.  

 

Forvaltningen ønsker en dialog om, hvordan samarbejdet med skolebestyrelsen kan 

styrkes yderligere – herunder en drøftelse af et evt. frikommuneforsøg på 

skoleområdet i Roskilde Kommune. Derfor kommer skolechef Søren Kokholm og 

direktør for skole & børn Ane Christensen på besøg på næste bestyrelsesmøde den 

1. december. 

 

 

 
Kommende møder: 

 Torsdag den 1. december Lysholm 

 Torsdag den 19. januar Hedevang 

 Torsdag den 16. marts Lysholm 

 Mandag den 22. maj Hedevang 

… alle dage 16.30-18.30 


